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PROTOKÓŁ NR 31/18 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ I KOMISJI SPOŁECZNEJ 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 20.02.2018 R. 

 

 Posiedzenie o godz. 16.30. otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło sześciu członków 

Komisji Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu), siedmiu członków Komisji Gospodarczej oraz czterech członków Komisji 

Społecznej.  

  W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Wojciech 

Wierzbowski – Zastępca Burmistrza, Barbara Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Marcin 

Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Krzysztof 

Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Skórczu, Justyna Kreja – Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. 

Tematem wspólnych obrad komisji była analiza materiałów na najbliższą sesję Rady 

Miejskiej w Skórczu, która zaplanowana została na 22 lutego 2018 r..  

W pierwszej części posiedzenia komisji, Przewodnicząca Graban przeszła                          

do Projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2018-2023. 

Projekt powyższej uchwały przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara 

Krzyżanowska, która powiedziała, że projekt tej uchwały obejmuje wartości w związku                  

ze zmianą naszej uchwały budżetowej, gdzie zarówno dochody jak i wydatki są tu zgodne. 

Dodała również, że w załączniku nr 2 wieloletniej prognozy jeśli chodzi o nasze wydatki 

inwestycyjne są wpisane nasze drogi Świerkową i Długą, jak również zweryfikowany został 

projekt „Edukacyjne wsparcie uczniów kuźnią rozwoju” ponieważ nie wpłynęły do końca 

roku 2017 planowane środki na realizację tego projektu w związku, z czym 84.038 zł 

wprowadzamy do budżetu tegorocznego.  

W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jej przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2018 rok  przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska, która 

powiedziała, że nastąpiło tu zwiększenie planu dochodów o kwotę 84.038 zł, którą stanowią 

środki unijne na realizację projektu unijnego realizowanego w Zespole Szkół Publicznych. 

Dodała, że plan dochodów po zwiększeniu wynosi 15.215.058 zł, natomiast wydatki 

wzrastają o kwotę 189.081 zł, a zmiany jeżeli chodzi o wydatki są następujące: pierwsza 

zmiana w wysokości 1 zł wynikła z za małego planu jaki był przyjęty na podatek leśny, który 

miasto płaci; nastąpiło też zmniejszenie o kwotę 10 tyś zł w związku z zakupem działki 184/3                  

od Gminy Wiejskiej Skórcz, darowizna i koszty aktu notarialnego ujęcia wody w Skórczu                  

co zostało załatwione w ubiegłym roku w związku z czym trzeba zmniejszyć o tą kwotę. 

Kontynuując powiedziała, że w roku ubiegłym planowany był do wykonania plan 

rewitalizacji miasta za kwotę 61.500 zł ale w związku z nie zrealizowaniem tego zadania 

przyjmujemy te koszty do budżetu w tym roku. Powiedziała również, że w związku                          

z przystąpieniem do Powiatowego Programu Profilaktyki i Zakażeń Wirusem Brodawczaka 

Ludzkiego HPV wprowadzono do budżetu kwotę 4.600 zł. Dodała również, że wspólnie               

i w porozumieniu z Powiatem realizowany jest również Program Profilaktyki Wad Postawy            

u dzieci. Następnie powiedziała, że ujęta jest po stronie wydatków również zmiana dotycząca 

realizacji projektu szkolnego 84.089 zł. Kontynuując powiedziała, że w dziale gospodarka                

i ochrona środowiska nie były zrealizowane dwa zadania, a mianowicie opracowanie 

dokumentacji na budowę kanalizacji i sieci wodociągowej w ul. Zielonej – 10.394 zł                    

i w ul. Osiedlowej – 8.241zł. Powiedziała również, że nastąpiło zwiększenie w dziale 

oświetlenie ulic o kwotę 18.256 zł ponieważ planowana jest wymiana oświetlenia ulicznego              

i w związku z tym zabrakło by tej właśnie kwoty. Kontynuując powiedziała, że to co płacimy 

w  związku z oświetleniem ulicznym do firmy Energia Oświetlenie do Sopotu to jest kwota 

340 tyś. zł, zgodnie z planem na cały rok, a dodatkowo płacimy w ramach oświetlenia ulic               

i placów: park, ul. Wybickiego, Rynek Maślany i scena w parku tam gdzie są nasze liczniki,  

w związku z czym trzeba było te środki zaplanować. Dodała również, że jest zwiększenie              

na dotację dla Powiatowej i Miejskiej Biblioteki w Skórczu o kwotę 12 tyś. zł, o które                   

to zwiększenie zwróciła się dyrektor biblioteki z uwagi na to, że jedna z pracownic odchodzi 

na emeryturę i wystąpi w jej przypadku odprawa emerytalna oraz na zabezpieczenie środków 

na zakup książek, aby biblioteka mogła uczestniczyć w programie narodowym zakupu 

książek. Powiedziała również , że wydatki wzrastają w sumie o kwotę 189.087 zł i plan 
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będzie wynosił 16.857.564 zł i aby zrealizować te wszystkie wymienione zadania naruszona 

zostanie nadwyżka budżetowa za rok 2017 o kwotę 105.043 zł. Kończąc dodała, że chciałaby 

poinformować, iż w związku z wysłaniem wszystkich sprawozdań do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej środki wolne wynosiły 680 tyś., to jest do wysokości naszego zadłużenia,             

a w sumie mamy 2.125.399,03 zł i to jest bilans zamknięcia roku 2017. Powiedziała również, 

że w  uchwale budżetowej jest już wprowadzone 702.463 zł i na sesji 22 lutego br. będzie 

105.043 zł, gdzie w sumie do rozdysponowania zostanie kwota 1.317.893 zł. Dodała,                    

że należy pamiętać, iż 29 stycznia została podpisana przez prezydenta ustawa budżetowa            

na ten rok w związku z czym w połowie marca otrzymamy informację o ostatecznych 

kwotach subwencji oświatowej, o planowanym udziale w dochodach z tytułu podatku od osób 

fizycznych więc na razie musimy trochę poczekać z weryfikacją naszego budżetu.  

W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jej przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu 

nieograniczonego ustnego lokalu mieszkalnego nr 18 położonego w Skórczu w budynku 

przy ul. Ogrodowej 3, stanowiącego własność Gminy Miejskiej Skórcz został 

przedstawiony przez Janusza Koseckiego Burmistrza Miasta Skórcz, który powiedział,                  

że państwo zamieszkujący ten lokal przenieśli się do budynku na ul. Pomorską 4. Dodał,              

że  mieszkanie wcześniej zostało wyremontowane oraz, że zmiana ta związana była również                 

z dostępnością dla osoby niepełnosprawnej i położeniem mieszkania na parterze, a nie jak 

dotychczas na trzecim piętrze. Powiedział również, że taka była decyzja komisji 

mieszkaniowej i jest tu jakby temat bezdyskusyjny, gdyż mieszkanie zostało zwolnione,                   

my z naszych środków zainwestowaliśmy w remont tamtego mieszkania, także chociaż                 

po części pokryjemy ze środków ze sprzedaży poniesione na remont nakłady. Kontynuując 

powiedział, że były już prowadzone rozmowy na temat ewentualnej partycypacji w kosztach 

naprawy muru oporowego na ul. Starogardzkiej, zgodnie z naszym planem i sprzedaże 

zwalnianych mieszkań wiążą się również z tym, że część z tych pieniędzy  trzeba będzie 

zainwestować w nasze mienie. 
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W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jej przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna  4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu 

nieograniczonego ustnego lokalu mieszkalnego nr 8 położonego w Skórczu w budynku 

przy ul. Pomorskiej 7, stanowiącego własność Gminy Miejskiej Skórcz został 

przedstawiony zebranym przez Marcina Hałasa – Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, który powiedział, że tu jest podobna sytuacja jak               

w przypadku poprzedniego mieszkania, gdzie lokatorzy dostali na zamianę mieszkanie przy 

ul. Parkowej, a ta zwolniona kawalerka została przekazana do dyspozycji burmistrza. Dodał 

również, że temat ten był także poruszany na komisji mieszkaniowej, która wyraziła swoją 

zgodę na sprzedaż tego mieszkania.                     

Radna Justyna Kreja zapytała w jakiej cenie będą te mieszkania? 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                     

i Inwestycji odpowiedział, że wycena tych mieszkań zostanie przygotowana po podjęciu 

przez Radę stosownych uchwał ale wstępnie może powiedzieć, ze będzie to pewnie ok. 2 tyś. 

zł za metr, czyli ok. 50 tyś za mieszkanie. 

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jej przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna  4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/71/2016 Rady Miejskiej                

w Skórczu z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłat                   

za zajęcie pasa drogowego oraz za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym dróg, 

których zarządcą jest Burmistrz Miasta Skórcz przedstawił zebranym Marcin Hałas – 
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Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej  i Inwestycji , który powiedział, 

że w uchwale z 2016 roku była ustalona jednolita stawka za umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń i to bez znaczenia czy to było pobocze, chodnik, czy jezdnia w związku z czym                       

przy tych opłatach dość duże kwoty wychodziły dla tych mieszkańców, którzy chcieli                   

się podłączyć do deszczówki. Dodał, że wystarczyło, iż osoba ta miała tylko przykładowo                     

1,5 m rurki w drodze  i opłata roczna z tego tytułu wynosiła 100 zł. Kontynuując powiedział,                        

że w ustawie o drogach jest zapis, ze należy zaokrąglać do pełnego metra w górę i nie może 

być mniej niż metr i w związku z tym było to dość niesprawiedliwe. Powiedział również,             

że teraz po zmianie w chodniku i poboczu proponowana jest stawka o połowę mniejsza. 

Dodał, że ma to również związek z planowanym gazownictwem. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że do urzędu miejskiego 

wpłynęło pismo z PSG z prośbą o rozważenie możliwości zmiany stawek jeżeli chodzi                     

o umieszczenie urządzeń przesyłowych, co pewnie też będzie miało wpływ na cenę gazu, 

który będzie dostarczany. Dodał, że pismo takie otrzymały wszystkie samorządy, do których 

ma popłynąć gaz w związku z czym proponujemy tą niższą stawkę za umieszczenie urządzeń 

w chodnikach i poboczach. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                      

i Inwestycji powiedział, że na podstawie otrzymanych do uzgodnienia projektów widać,                  

że większość planowanych urządzeń jest w chodnikach lub poboczach. Dodał,                        

że po wstępnym obliczeniu planowanych tras według nowej stawki opłaty roczne wpływające 

do budżetu z tego tytułu wyniosą ok. 40 tyś zł rocznie. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że ma nadzieję, iż inne 

samorządy pójdą naszym śladem , tak aby ta stawka była wszędzie równa. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy to są urządzenia 

postawione na ziemi, czy na przykład jakieś reklamy odstające lub inne na budynku? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, ze chodzi tu o urządzenia 

umieszczone w ziemi. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                      

i Inwestycji dodał, że na reklamy mamy ustalone inne stawki i one się nie zmieniają. 

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarczej zarządzili głosowania 

nad jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Zarządem 

Powiatu Starogardzkiego w sprawie realizacji „Powiatowego programu profilaktyki 

wad postawy u dzieci” w 2018 roku przedstawił zebranym Janusz Kosecki Burmistrza 

Miasta Skórcz, który powiedział, że uchwała ta podejmowana jest już od kilku lat i program 

ten realizowany jest wspólnie z Powiatem Starogardzkim, gdzie chcemy na ten cel przekazać 

środki w wysokości 1.500 zł. Dodał, że w roku ubiegłym wydana była na ten cel kwota                   

w wysokości 822 zł, trzydziestu siedmiu uczniów zostało przebadanych, gdzie                               

aż u trzydziestu pięciu stwierdzono wady postawy i jest to bardzo dużo. Kontynuując 

powiedział, że należałoby dalej ten program kontynuować, gdyż widać, że jest to konieczne. 

Powiedział również, że po stwierdzeniu wad postawy lekarze specjaliści decydują, czy dzieci 

kierować na zajęcia korekcyjne, czy na dalsze leczenie. 

W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Społecznej zarządzili głosowania nad 

jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Zarządem 

Powiatu Starogardzkiego na przystąpienie do „Powiatowego Programu Profilaktyki 

Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2018-2022” w 2018 roku 

przedstawił zebranym Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz, który powiedział, że jest              

to nowy projekt uchwały jeżeli chodzi o Gminę Miejską Skórcz, gdzie temat                            

ten niejednokrotnie był już podnoszony przez mieszkańców. Dodał, że co niektóre samorządy 

przystąpiły już wcześniej do tego programu, u nas nigdy tego nie było ale w roku ubiegłym 

kilka rozmów z mieszkańcami na ten temat się odbyło dlatego zdecydował się przedstawić 

Radzie ten temat. Kontynuując powiedział, że tak naprawdę to jest kwestia rodzica,                     

czy będzie chciał aby dziecko zostało zaszczepione, czy nie, natomiast my stwarzamy taką 

możliwość poprzez podjęcie uchwały i zabezpieczenie na ten cel środków w wysokości            

4.600 zł. Powiedział również, że nie może być takiej sytuacji, że dziecko z tej samej 
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przychodni jedno jest szczepione, bo jest z gminy wiejskiej, a drugie nie, bo jest z miasta                 

na przykład, a wie, że taka sytuacja miała miejsce i dlatego jest stworzona możliwość,                         

a prawo wyboru należy do rodziców. 

W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Społecznej zarządzili głosowania nad 

jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane                             

w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Miejską Skórcz przedstawił 

zebranym Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz, który powiedział, że nic się nie zmieniło 

poza podstawą prawną, gdyż w roku ubiegłym zmieniły się przepisy i jest to tylko nowela tej 

uchwały. Dodał, że opłaty oraz cały charakter uchwały pozostał bez zmian. 

Radny Adam Gawrzyał zapytał czy o zastosowaniu ulgi, o której mowa w ust. 1 

przedmiotowej uchwały, na pisemny wniosek rodzica (opiekuna prawnego) decyzję 

podejmuje tylko dyrektor przedszkola? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że tak i dodał, że zapisy tej 

uchwały są identyczne jak w poprzedniej uchwale i nic w tej kwestii nie zostało zmienione. 

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Społecznej zarządzili głosowania nad 

jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXIII/169/2017 Rady Miejskiej              

w Skórczu z dnia 16 listopada 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie             

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości 

zabudowanej będącej własnością Gminy Miejskiej Skórcz i zgody na jej dzierżawę                

na okres 10 lat omówił Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz, który powiedział,                    

że chodzi o uchwałę, którą podjęliśmy w roku ubiegłym dotyczącą PSZOK-u, gdzie 

przyjęliśmy wtedy po rozmowach ze Związkiem Gmin Wierzyca, że wystarczy działka około 
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1000 m, jednak po wstępnych analizach terenu oraz całego wyposażenia jakie powinno się na 

takich PSZOK-ach znajdować wyliczono 1227 m. Dodał, że w związku z tym trzeba zmienić 

uchwałę żeby można było zmienić aneksem umowę dotyczącą tej dzierżawy. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał kiedy ten PSZOK 

powstanie? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że z tego co wie wnioski, 

które zostały złożone w tym roku do Urzędu Marszałkowskiego nie przewyższają  kwoty jaką 

urząd marszałkowski miał na budowę tych PSZOK-ów w związku z czym wszystkie wnioski 

złożone zakwalifikują się do dofinansowania, jeżeli przejdzie pozytywnie merytoryczną 

weryfikację. Dodał, że nie wie czy jeszcze w tym roku rozpocznie się budowa, czy w roku 

przyszłym, gdyż uzależnione to jest od zakończenia sprawdzania wniosku oraz podpisania 

umowy pomiędzy Związkiem Gmin Wierzyca, a Urzędem Marszałkowskim. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że rozumie, iż ten PSZOK będzie 

obsługiwał trzy gminy? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że na pewno będzie                       

to Gmina Smętowo, Gmina Skórcz oraz Miasto Skórcz ale jeżeli ktoś z Bobowa                    

lub Lubichowa będzie chciał to również może. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, co stanie się z tą strukturą PSZOK jeżeli 

doszłoby do tego, że miasto Skórcz przestanie być członkiem Związku Gmin Wierzyca,                

czy nadal będzie ona u nas funkcjonowała? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że funkcjonować pewnie 

będzie natomiast tego, czy my jako mieszkańcy Skórcza będziemy z niej mogli nadal na tych 

samych zasadach korzystać nie wie, gdyż będzie to system zorganizowany przez Związek 

Gmin Wierzyca. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że w gminach, które wyszły ze Związku 

Gmin Wierzyca mieszkańcy mówią, że jest dużo taniej niż gdy byli w Związku. Dodał,               

iż wychodzi na to, że Związek Gmin Wierzyca jest jak gdyby molochem biurokratycznym,              

a Skórcz jako miasto, które jest miejscowością o małym obrębie terytorialnym dokłada                 

do interesu pozostałych gmin. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że oczywiście jesteśmy 

miejscowością terytorialnie małą ale ilość śmieci produkowanych na terenie miasta jest 

większa niż w gminie wiejskiej Skórcz, gdzie jest większa ilość mieszkańców. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że głównym 

składnikiem opłaty za wywóz odpadów jest transport. 
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Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że właśnie dlatego w tej 

chwili wszystkie przetargi przygotowywane są na zasadzie ryczałtu. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy w związku z powyższym my jako miasto 

Skórcz możemy mieć niższe ceny niż na przykład gmina wiejska Skórcz oraz czy nie będzie 

znowu wszystko wrzucone do jednego worka i zostanie obliczona średnia? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że do tej pory tak                          

to funkcjonowało. Dodał, że oprócz ilości śmieci i kilometrów jest tu również kwestia 

wykonania limitów segregacji, gdyż z tego tytułu też są kary i jeżeli dany samorząd nie 

wyrobi się we wskazanych współczynnikach, to będzie za to karany. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że Stary Las w roku 2016 nie uzyskał 

wskaźników w odzyskiwaniu bio masy, gdzie mają zero. Dodał, że niektóre jak szkło, metale 

odzyskane były na poziomie 99,6%, ze zmieszanych również było powyżej wymaganych 

18% ale z bio masy nie zrobili nic, a to się przekłada po części też na nasze pieniądze. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że za to tak naprawdę                 

my płacimy i Prezes Etmański na jednym ze spotkań w Starym Lesie powiedział, że im                 

tak naprawdę opłaca się odbierać śmieci zmieszane. Dodał jeszcze w kwestii PSZOKU,                 

że myśli, iż mieszkańcy naszego miasta nie będą mieli możliwości składowania w nim 

odpadów jeżeli Gmina Miejska Skórcz wystąpi ze Związku. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w każdej 

umowie jest przecież okres wypowiedzenia. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że oczywiście ale jest 

również okres trwałości projektu i jeżeli my zerwiemy umowę w trakcie trwania projektu,                    

to my ponosimy wtedy w związku z tym kary, a wartość projektu to jest ok. 2 mln zł i są to 

potężne pieniądze. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że mieszkańcy coraz głośniej mówią o tym, 

że w gminach, które wystąpiły ze Związku jest taniej, a wiedzą to od swoich rodzin tam 

zamieszkujących. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że proponuje zakupić jutro 

Gazetę Kociewską, w której jest zamieszczone ustosunkowanie się Związku Gmin Wierzyca 

do wypowiedzi Wójta Zblewa, który mówi jakie to ma obniżki i jak mało płaci i wtedy 

porównać jeden artykuł z drugim. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że chodzi mu o to, iż mieszkańcy nie mają 

czystej informacji na temat tego jaka jest rzeczywistość w tej kwestii i porównują tylko 

informację o wysokości opłaty ponoszonej za wywóz odpadów. 
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Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że trzeba by było jeszcze 

sprawdzić jaka jest częstotliwość wywozów w tych gminach. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że on to wszystko rozumie ale może warto              

u nas postawić na większą segregację śmieci i może niech Związek Gmin Wierzyca postawi 

na większą edukację w tym zakresie, aby zmotywować ludzi w jakiś sposób do większej 

segregacji śmieci. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że w domach 

jednorodzinnych w naszym mieście nie ma problemów z segregacją odpadów, a największe 

problemy są w zabudowie wielorodzinnej. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że właśnie dlatego powinna być większa 

edukacja i informacja dla naszych mieszkańców, aby dzięki temu wiedzieli więcej, gdyż ich 

informacje są suche i patrzą tylko w kwestii wysokości opłat. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że Związek Gmin Wierzyca 

przystąpi do projektu jeżeli chodzi właśnie o akcje typowo propagandową, ulotkową                            

i na to otrzymał dofinansowanie. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że może trzeba by było coś zrobić 

dodatkowego na przykład przy okazji organizacji naszych festynów. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że jeżeli ten program zostanie 

wdrożony, to jego forma na pewno będzie do uzgodnienia ale uważa, że najlepiej byłoby                 

to robić przez dzieci, które zaniosą informacje do domów. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że edukacja młodzieży na pewno przyniesie 

najwięcej pożytku. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że do jednego z wójtów 

sąsiedniej gminy wpłynęła ankieta ze Związku Gmin Pomorskich lub Ogólnopolskich                   

z prośbą o podanie stawek za wywozy śmieci, gdyż okazuje się, że na południu Polski te ceny 

rosną i to idzie z południa do nas. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że należałoby 

zaskarżyć w takiej sytuacji przewoźników o zmowę cenową. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że w związku z tym są zamiary 

wystąpienia do parlamentarzystów o zmianę ustawy, bo tak naprawdę nie wszystkie gminy 

miały osobno, tak jak to miał Związek Gmin Wierzyca, transport i utylizację. Dodał,                      

że większość robiła to na zasadzie ryczałtu, a później okazało się, że na przykład Gmina 

Pelplin w wykazie odpadów miała mniej przy poprzednim przewoźniku niż w tej chwili. 

Kontynuując powiedział, że teraz inna firma wygrała przetarg i okazało się, że tych śmieci 
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jest nawet o 20% więcej, więc powstaje pytanie co się działo z tamtymi śmieciami. 

Powiedział również, że działo się tak dlatego, że był ryczałt i przewoźnik miał zapłacone                

za określoną ilość śmieci, a co zrobił z resztą to już możecie sobie państwo sami 

dopowiedzieć. Dodał, że jeżeli chodzi o gminę Zblewo to mają oni umowę zawartą                       

na określoną masę odpadów i w przypadku umowy na przykład na dwa lata, gdy po półtorej 

roku okazuje się, że ta określona ilość odpadów już została wykorzystana, to co  będzie przez 

pozostałe pół roku. Kontynuując powiedział, że nie można w tej sytuacji mówić, że ma się 

taniej za śmieci, skoro za te pół roku trzeba będzie dodatkowo zapłacić. 

Rafał Kosecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wie, iż aby wyjść 

na kwoty opłat za śmieci obiecane mieszkańcom przez włodarzy, ich spółki miejskie muszą 

nieźle kombinować przelewając pieniądze z jednej spółki do drugiej. Dodał, że w sytuacji tej 

spółka, która przynosi zysk przelewa pieniądze spółce śmieciowe przynoszącej straty                   

i w związku z tym zysk, który można było na coś spożytkować został przeznaczony                      

na pokrycie strat. Powiedział również, że nie twierdzi, iż system Związku Gmin Wierzyca jest 

idealny i ma nadzieję, że z nowymi przetargami wszystko się zmieni. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że będzie teraz stosowany 

ryczałt zgodnie, z którym przewoźnik bierze  śmieci i nic Związku Gmin Wierzyca już w tej 

kwestii nie interesuje. Dodał, że już teraz wiemy ile z danej gminy jest odpadów. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że nie wiemy, gdyż sam był świadkiem 

sytuacji, gdzie śmieciarka zbierała w Skórczu surowce. Dodał, że jechała od strony 

Wielbrandowo i zbierała śmieci przy byłym kółku i jadąc w stronę Skórcza z wszystkich 

zabudowań po kolei, aż wjechała w ul. Starogardzką. Kontynuując powiedział, że tamta 

strona od Wielbrandowa jest terenem gminy wiejskiej Skórcz i ich śmieci nie były ważone 

przed wrzuceniem naszych więc nie ma jawności tego, czy to są nasze śmieci, czy ich. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że na pewno nie zbierają tych 

śmieci z całej wioski. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że może i nie ale zahaczają o teren gminy. 

Dodał, że w związku z tym nie mamy pewności, czy śmieciarka, która jedzie do nas nie ma 

już na przykład dwóch ton śmieci na sobie. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że od kilku lat jest prowadzona 

szczegółowa analiza i wiemy ile śmieci jest z jakiej gminy i oczywiście może to się trochę 

różnić. Dodał, że na podstawie tych danych została przygotowana specyfikacja i teraz 

zobaczymy ile przewoźnicy będą chcieli za wywóz takiej ilości śmieci. Kontynuując 
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powiedział, że w piątek będzie otwarcie ofert i wszystko będzie jasne, czy zostawimy to w ten 

sposób, czy zrobimy drugie postępowanie, gdyż wszystko w tej kwestii jest możliwe. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, gdzie można śledzić to jakie były wyniki? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że na stronie Związku. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że ostatnio raz te informacje były, a raz nie      

i nie wie, czy związane to było z jakimiś problemami ze stroną. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że w piątek wszystko                

się wyjaśni. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że jeżeli chodzi o ten PSZOK jest to bardzo 

dobra inwestycja jeżeli chodzi o mieszkańców ale z drugiej strony żebyśmy się w czymś                

nie utopili i nie stworzyli sobie jakiejś pętli na dziesięć lat. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że się nie utopimy, bo jeżeli 

wystąpimy ze Związku, to myślę, że nie będziemy mogli z niego korzystać natomiast PSZOK 

będzie na terenie ZGM i z tego tytułu będzie do nas wpływała dzierżawa. Dodał, że nie stać 

nas na to, aby samemu wybudować taki PSZOK. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że na pewno nie ma aż tylu śmieci aby 

dodatkowo taką inwestycję wykonać. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że do tej pory firma wolała 

płacić miesięcznie 10 tyś zł kary, niż wybudować PSZOK. Dodał, że Rada kilka lat temu 

zdecydowała o wstąpieniu do Związku Gmin, jak również powiedział, że odbędzie                       

się spotkanie rady z przedstawicielami Związku, z kierownikiem biura i jego zastępcą, którzy 

znają bardzo dobrze temat, a tak naprawdę wszystko okaże się po przetargu. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał, czy nastąpiła zmiana prezesa? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że obecny prezes pełni swoją 

funkcję już od ponad pół roku. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał, który to jest już prezes? 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz odpowiedział, że trzeci. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że żaden z nich żadnej odpowiedzialności nie 

miał, a wszyscy jeszcze na dobrych stołkach są. 

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarczej zarządzili głosowania 

nad jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 1 

Komisja Gospodarcza 6 0 1 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości będących 

własnością Gminy Miejskiej Skórcz i zgody na ich dzierżawę na okres 3 lat dla 

Pomorskiego Oddziału Okręgowego Polskiego Czerwonego Krzyża w Gdańsku omówił 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, 

który powiedział, że chodzi o te żółte pojemniki na ubrania, które od zawsze stoją u nas.                 

Dodał, że bez zgody rady można zawierać umowę dzierżawy tylko do trzech lat i w związku   

z tym, że nikt inny nie wyraża chęci dzierżawienia tego terenu poza PCK, aby nie wszczynać 

postępowania przetargowego w tej sprawie potrzebna jest na to zgoda Rady. 

Janusz Kosecki Burmistrza Miasta Skórcz powiedział, że tak naprawdę był już zamiar 

likwidacji tych pojemników, aczkolwiek są głosy mieszkańców żeby one tam zostały. Dodał, 

że są one w tej chwili ustawione na targowisku i jest przy nich porządek. 

W związku z brakiem kolejnych pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarczej zarządzili głosowania 

nad jej przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

 

W tym miejscu głos zabrał Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz w celu 

omówienia najważniejszych punktów sprawozdania z działalności burmistrza w okresie 

międzysesyjnym. Odnosząc się do punktu trzeciego sprawozdania powiedział, że 15 grudnia 

został podpisany akt notarialny na podstawie, którego jesteśmy pełnoprawnym właścicielem 

stacji uzdatniania wody Skórcz – Ryzowie, gdzie ten temat wałkowany był już od kilkunastu 

lat i w końcu został załatwiony. Następnie powiedział, że wziął udział w spotkaniu                         

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku 

dotyczącym możliwości pozyskania środków z powyższej instytucji, gdzie będziemy w tym 

roku wchodzili w program „Czyste powietrze Pomorza 2018”, w ramach którego będzie 

można uzyskać dofinansowanie wymiany kotłów opalanych węglem i miałem na kotły 

opalane peletem. 
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Przewodnicząca Barbra Graban zapytała, czy będzie to tylko dotyczyło wymiany na 

kotły opalane peletem? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że tylko peletem, ekogroszek 

nie wchodzi w grę. Dodał, że chodzi o kotły piątej generacji i powiedział, że można będzie 

uzyskać dofinansowanie nie większe niż 5 tyś. zł. Kontynuując powiedział, że 30% będą to 

środki z programu, natomiast 5% będzie pochodziło z budżetu naszej gminy. Powiedział 

również, że jeszcze nie zostało to oficjalnie ogłoszone, a są już trzy, czy cztery podania. 

Radna Krystyna Bednarska zapytała, czy dofinansowanie to będzie tylko na wymianę 

kotła, czy jeżeli ktoś będzie budował nowy dom to też może uzyskać takie dofinansowanie? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że dotyczy to tylko wymiany 

kotłów. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy miasto będzie również wymieniać kotły               

w swoich obiektach, gdyż z niektórych naszych budynków leci niekiedy taki dym, że aż 

mieszkańcy zwracają uwagę. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że nasze budynki                           

w większości nie są po termo modernizacji i żeby je opalać peletem trzeba by było je 

najpierw docieplić i chodzi tu szczególnie o straż. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że nasza biblioteka jest docieplona. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że w bibliotece jest ośmioletni 

piec z Pleszewa z nadmuchem, taki sam jak w urzędzie miasta i w przedszkolu, natomiast 

jeżeli pójdzie gaz ul. Starogardzką , to bibliotekę będzie można podłączyć pod gaz. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że przecież gaz 

miał iść ul. Hallera. 

Marian Firyn Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że druga nić ta, która 

pójdzie do Smętowa, pójdzie ul. Hallera. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że jedna nić pójdzie                      

ul. Starogardzka, druga ul. Hallera i obie będą się łączyły niedaleko urzędu na skrzyżowaniu 

ul. Głównej z drogą wojewódzką. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy jeżeli będzie tak, 

że gmina będzie wymieniać piece, to czy sami sobie możemy dać dofinansowanie? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że możemy uzyskać                          

to dofinansowanie z WFOŚiGW ale wszystko i tak jest w gestii gminy. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że tam gdzie nie 

pójdzie nić z gazem wymieniałby piece. 
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Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że tak naprawdę trzeba                        

to rozważyć, bo na przykład w straży puki co bez ocieplenia nie ma sensu zmieniać pieca na 

pelet, bo my się za to nie wypłacimy. Dodał, że tam w tej chwili trochę zmodernizowaliśmy 

centralne ogrzewanie poprzez remont, który był robiony w garażach. Kontynuując 

powiedział, że w tym roku zamontowaliśmy tam nową pompkę, gdyż została zmniejszona 

średnica rur i był problem z dogrzaniem Sali widowiskowej u góry i teraz zupełnie inaczej 

grzeje u góry natomiast szybko się wyziębia. Powiedział również, że ściany w tym budynku  

są nieocieplone, strop jest szlakowy, nieocieplony i trzeba byłoby poszukać jakiegoś projektu 

na termo modernizację, gdyż to są niesamowite pieniądze, które my wpuszczamy                            

w powietrze. Dodał, że sala jest po remoncie, a już widać momentami miejsce, w których              

są mostki termiczne, wychodzi wilgoć i bez ocieplenia tych budynków szkoda inwestować 

pieniędzy w piece. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy na termo 

modernizację będą jakieś dofinansowania? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że w tej chwili nie ma. Dodał, 

że tak samo obiekt szkolny nie jest docieplony i jeżeli chodzi o zmianę piecy, to dopóki one 

funkcjonują, to będą musiały, a może potem faktycznie kompleksowo to zrobimy. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że mogłoby być zrobione jakieś 

przeszkolenie palacza. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że niedługo będziemy musieli 

poszukać palacza, gdyż obecny będzie przechodził na emeryturę. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że te piece, które są w tej chwili z dmuchawą 

dają o wiele więcej dymu niż te stare piece, gdyż w starych piecach sadza, która się na nich 

osadzała była tylko w piecu i dym był tylko przy rozpalaniu, a później już nie. Dodał, że w tej 

chwili ludzie palą nie wiadomo czym, ustawią piec na 40-50 stopni i jak zacznie się palić              

to leci dym taki, jak kiedyś z parowozów. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że niekiedy jak 

przejeżdża obok siebie to włącza światła przeciw mgielne, a okazuje się, że jest to dym,               

a nie mgła. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział że jeżeli chodzi o to, to mieliśmy 

dziś mieszkańca nie naszej gminy, który przejeżdżał przez nasze miasto i  przyszedł                     

do urzędu z nagranym filmem, gdzie w jednym z naszych domów leciał dym dosłownie jak                            

z lokomotywy. Dodał, że my nie mamy przeciw temu odpowiednich narzędzi, gdyż nie                   

są palone śmieci tylko węgiel. 
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Radny Andrzej Laskowski powiedział, że na przykładzie osiedla, na którym mieszka 

widzi, że kiedyś nie było takiego zadymienia. Dodał, że teraz, gdy mieszkańcy pozakładali 

sobie piece z dmuchawami, to jak zacznie dmuchać świata nie ma widać. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz wracając do swojego sprawozdania 

powiedział, że był również na spotkaniu z Marszałkiem Świlskim razem z Wicestarostą 

Kazimierzem Chyła, Wójtem gminy Wiejskiej Skórcz Sławomirem Czechowskim oraz Wójt 

Gminy Smętowo Graniczne Anitą Galant w kwestii dotyczącej budowy drugiego etapu 

obwodnicy. Dodał, że jesteśmy w tej chwili na trzecim miejscu jeżeli chodzi o  realizacje tej 

inwestycji i tak naprawdę czekamy za wykonaniem i rezerwą, która zostanie po wykonaniu 

środków unijnych w 2018 roku, wtedy prawdopodobnie samorząd województwa dostanie 

dodatkowo 400 mln zł ze środków unijnych i zrealizuje te inwestycje. Powiedział również,                

że na ul. Pomorskiej zostały wycięte już drzewa i zostaje teraz już tylko kwestia porozumienia 

z samorządem województwa  w kwestii przekazania środków finansowych, tak aby                        

ta wspólna inwestycja mogła być zrealizowana. Kontynuując powiedział, że mają tam zostać 

ustawione bariery, ma zostać wyremontowany chodnik i założyć oświetlenie nad tym 

przejściem dla pieszych. Następnie przeszedł do kolejnego punktu sprawozdania,                      

a mianowicie poinformował, że 29 stycznia została  otwarta oferta w przetargu 

nieograniczonym na przebudowę ulic Długiej i Świerkowej na kwotę 2.637.691,57 zł. Dodał, 

że przetarg wygrała firma PBD, która jako jedyna złożyła ofertę. Powiedział, również,                   

że liczył na to, iż tych ofert będzie więcej ale i tak cieszy się bardzo, że zmieściliśmy                    

się w kosztorysie, gdyż po rozmowach, które przeprowadzał wcześnie wie, że nawet do 30% 

wzrosły wartości otwieranych ofert. Następnie powiedział, że 8 lutego obyło się spotkanie 

przed podpisaniem umowy z firmą PBD, gdzie został ustalony sposób realizacji tego zadania, 

to czy będzie robione ono etapami, czy w całości. Dodał, że poruszane były również kwestie 

zmiany organizacji ruchu oraz powiedział, że firma PBD sugeruje aby to zadanie zrobić              

w całości, gdyż mają wykonawcę na budowę sieci deszczowej, który chciałby wejść                  

na inwestycję i zrobić ją w całości od początku do końca. Powiedział, że większość podłączeń 

jest na ul. Sosnowej, część jest na ul. Długiej w związku z czym wstępne ustalenia są takie,  

że rozbierają za jednym razem i ul. Długą i Świerkową, jest zmiana organizacji ruchu,                  

ul. Wrzosowa wjeżdża na ul. Grzybową, ul. Myśliwska i Grzybowa są pozamykane z drugich 

stron, a przejazd będzie koło sklepu GS na ul. Cisową. Dodał, że ul. Dębowa będzie mogła 

przejechać wzdłuż ul. Długiej na ul. Cisową, także tak to ma wyglądać. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że najważniejsze jest, aby burmistrz powiedział 

kiedy rozpocznie się ta inwestycja. 
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 Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że teraz czekamy na podpisanie 

umowy z wojewodą na dofinansowanie i wtedy niezwłocznie podpisujemy umowę z firmą 

PBD tak żeby mogli przystąpić do realizacji zadania. dodał, że termin realizacji jest                       

do 3 sierpnia br. Następnie burmistrz przeszedł do kolejnego punktu sprawozdania                           

i poinformował, że w biurze notarialnym dokonano zapisów w kwestii ustanowienia 

służebności przesyłu w sprawie przebiegu wodociągu przez działkę prywatną                           

w miejscowości Ryzowie, gdzie nasz miejski wodociąg biegnie lewą stroną do Skórcza  przez 

działkę prywatną i musieliśmy sobie zabezpieczyć nasz interes abyśmy mogli wejść                    

na działkę i dokonać modernizacji lub ewentualnie naprawy naszego wodociągu. 

Radny Henryk Czarnecki zapytał, czy chodzi tu tylko o wodociąg, czy również                       

o kanalizację? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że jest tam tylko wodociąg,              

a odnośnie kanalizacji to prywatny inwestor będzie musiał wybudować kanalizację                        

aż do Skórcza do ul. Kociewskiej. Dodał, że ci państwo wodociąg będą mieli od naszego 

wodociągu, natomiast są tam wydzielone już kolejne działki i nie wiadomo, co z nimi, to nie 

jest taki prosty temat. Kontynuując powiedział, że jest to teren gminy i brak jest tam 

kanalizacji oraz wodociągu. 

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że widać, iż burmistrz uczestniczy w spotkaniach 

zarządu Związku Gmin Wierzyca, których jest dużo, a są bardzo słabe wyniki. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz zapytał radnego Gawrzyała dlaczego 

powiedział, że są słabe wyniki? 

Radny Adam Gawrzyał odpowiedział, że powiedział tak żartem. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział radnemu Gawrzyał,                       

że wszystkie te spotkania zarządu miały związek ze specyfikacją przetargową, gdzie 

dyskutowane było to w jaki sposób wszystko przygotować tak, aby co najmniej nie było 

drożej. Dodał, że jest to bardzo ważne aby nie pogorszyła się ilość i jakość wywozów, gdyż 

jest to bardzo istotne ponieważ nie wolno teraz czegoś zabrać, a zostawić ceny. Kontynuując 

powiedział, że trzeba zostawić obecną częstotliwość wywozów, gdyż mieszkańcy się do tego 

przyzwyczaili. Powiedział również, że można zrobić o 2 zł taniej ale jednego wywozu                       

na przykład surowców będzie mniej i nie jest to uczciwe lub powiedzieć, że mamy przetarg 

taniej niż był w Związku, gdzie po półtorej roku tak jak na przykładzie Gminy Zblewo 

kończy nam się limit ilości wykupionych odpadów w ramach tej umowy i co wtedy z resztą? 

Kończąc powiedział do radnego Gawrzyała, że właśnie na tych spotkaniach pracują nad tym 
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żeby nie było drożej. Dodał, że windykacja zaległości z przed czterech lat, która jest                      

na bieżąco prowadzona jest na etapie ich minimalizacji. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy gminy pomagają 

Związkowi w ewidencji zerowych deklaracji, tak aby to uporządkować. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że gminy pomagają                      

i są weryfikowane te deklaracje. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał burmistrza, czy orientował się odnośnie tego,               

czy  w gminach, które same sobie wywożą śmieci wychodzi to taniej? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział radnemu Laskowskiemu,                  

że wygląda to tak jak już mówił wcześniej na przykładzie Gminy Zblewo, która założyła 

sobie pewną ilość śmieci do wywozu i realizację umowy na dwa lata i teraz się okazało,              

że mają już praktycznie wyczerpany limit na wywóz odpadów i co zrobią teraz? Zostało 

jeszcze pół roku więc pewnie gmina będzie musiała dopłacać za wywóz śmieci, a ściąga w tej 

chwili mniejsze składki od mieszkańców, gdzie nie wolno dofinansowywać gospodarki 

odpadami. Dodał, że Regionalne Izby Obrachunkowe będą to sprawdzać i będą z tego tytułu 

kary, a każdy pracownik gminy zajmujący się tą materią powinien jak gdyby zarobić, gdyż 

gospodarka śmieciami powinna utrzymać i stanowisko i pokryć wszystkie koszty związane                        

z gospodarką odpadami. 

Krzysztof Czapiewski Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy zostało 

przygotowane dla radnych zestawienie odnośnie zadań wykonanych i zadań planowanych,               

o którym wcześniej na komisjach była mowa oraz o to czy na najbliższej sesji radni                      

to otrzymają? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że wszystko jest 

przygotowane i najbliższej sesji radni to otrzymają. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy jako miasto przygotowujemy się                         

do inwestycji, które planowaliśmy, a które nie zostały ujęte jeszcze w planie budżetowym,              

a mieliśmy w planach z nimi ruszyć, jak na przykład ulica Bolesław Prusa. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że jeżeli chodzi                            

o ul. Bolesława Prusa, to jest już pozytywna opinia konserwatora, dokumentacja jest 

przygotowana do złożenia wniosku o zgłoszenie. Dodał, że pozostała już tylko kwestia 

dokumentów ze starostwa. 

Radny Roman Pietrzykowski zapytał, czy jest to kwestia na przykład dwóch miesięcy? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że około dwa, trzy tygodnie. 
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Radny Roman Pietrzykowski odpowiedział, iż w związku z tym rozumie, że na wiosnę 

prace ruszą. Następnie zapytała burmistrza o stan przygotowań do naprawy stanów 

chodników, gdzie widać już w niektórych miejscach zarwania i załamania, gdyż uważa,                  

że należałoby to po prostu chociaż częściowo naprawić. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że tak naprawdę najpierw 

trzeba wszystko po zimie sprzątnąć. Dodał, że w roku ubiegłym została zakupiona zamiatarka 

i teraz tylko będzie problem z czynnikiem ludzkim, gdyż wszędzie jest problem jeżeli chodzi 

o pracowników. Powiedział również, że nawet jeżeli chodzi o prace społecznie użyteczne                 

i publiczne będzie problem żeby kogoś zatrudnić, gdzie również puki co Urząd Pracy nie ma 

na to środków. Następnie powiedział, że na razie prace społecznie użyteczne będą 

wykonywane przez pracowników, którzy są zatrudnieni w ZGM, więc najpierw będziemy 

chodniki zamiatać, a potem będziemy je naprawiać. Dodał, również, że przez najbliższy 

tydzień, czy dwa ma wrócić zima. 

Przewodnicząca Barbara Graban zapytała burmistrza o to co jest ustalone w sprawie 

„rynku maślanego” oraz obchodów 100-lecia obchodów niepodległości? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że jeżeli chodzi o obchody 

100-lecia niepodległości odbyły się już wstępne rozmowy z dyrektorem Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych i ustalono, że mogłoby się w dniu 11 listopada odbyć uroczyste 

ślubowanie nowych kadetów. Dodał, że miałoby to być również takie święto miasta  

połączone z przejściem ze szkoły średniej do kościoła na uroczystą mszę świętą, po której 

odbyłoby się to ślubowanie, a następnie odbyłaby się akademia na naszej sali sportowej. 

Przewodnicząca Barbara Graban powiedział, że był taki plan, aby na „rynku 

maślanym” umieścić kamień upamiętniający tą rocznicę. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że jest taki plan dotyczący 

„kamienia wolności”, który kilkadziesiąt lat temu miał tam stanąć. Dodał, że dokumentacja 

jeżeli chodzi o rynek jest już przygotowana i jak tylko będzie przygotowana pełna 

wizualizacja zostanie ona Radzie przedstawiona. Powiedział również, że projekt zakłada 

wymianę praktycznie całej nawierzchni na rynku. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jeżeli nie będzie to się odbywać  na zasadzie 

remontu, to trzeba będzie złożyć dokumentację na pozwolenie na budowę. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                  

i Inwestycji powiedział, że projekt przygotowywany jest pod pozwolenie na budowę. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że praktycznie cały rynek 

zostanie przebudowany włącznie z podejściami, gdzie jest pomysł na kostkę granitową,                 
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tak aby nadać mu charakter starego miasta. Dodał, że razem z projektantem oglądał kilka 

miesięcy rynki w różnych miejscowościach. Następnie powiedział, że mowa jest również                  

o przebudowie fontanny i tych posągów, które w tej chwili tam są i w związku z tym, że nie 

ma jeszcze końcowego kosztorysu nie mówimy na razie o tej inwestycji. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał, czy na tą inwestycję wystarczy milion złotych? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że taka kwota powinna 

wystarczyć. Następnie powiedział, że przygotowywany jest obecnie wniosek                                 

do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, gdyż tak jak już wcześniej była o tym 

mowa,  program LEMUR nie został uruchomiony, a wiadomo, że NFOŚ ogłosił projekt 

również wspierający budynki energooszczędne, gdzie termin składania wniosków jest bardzo 

krótki i upływa 28 lutego. Dodał, że została złożona do starostwa dokumentacja ale nie 

wiadomo, czy  w  tak krótkim czasie uzyskane zostanie pozwolenie na budowę. Następnie 

powiedział, że jeżeli nie uda się teraz, to podejmowane będą próby złożenia wniosku później, 

jednakże zostanie zrobione wszystko, aby ten pierwszy termin dotrzymać. Kontynuując  

powiedział, że jednym z elementów koniecznych jest również podjęcie uchwały budżetowej              

i WPF, gdzie będzie pokazane, że inwestycja ta jest ujęta do realizacji przez gminę                         

i w związku z tym być może trzeba będzie zrobić szybko jedną sesję po drugiej. 

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że uchwała nas nic nie kosztuje, a jeżeli 

miałoby to zaważyć na uzyskaniu dofinansowania, to należy ją podjąć. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że jeżeli tylko będziemy mieli 

kosztorys, to pójdzie to bardzo szybko, bo tak naprawdę nie jest to duże dofinansowanie,       

gdyż jest ono w wysokości do 2 tyś. złotych do metra kosztów kwalifikowalnych z czego              

800 zł dostaniemy dotacji, a 1.200 zł pożyczki, natomiast reszta jest wkładem naszym. 

Następnie powiedziała, że drugim tematem jest wyposażenie przedszkola i budowa placu 

zabaw, gdzie do 28 marca jest możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie na tą edukację 

przedszkolną ale jest tam połączenie miękkich działań i twardych, gdzie trzeba szybko 

napisać na to program. Dodał, że jest to bardzo skomplikowany temat, w którym pomaga 

Wiceprzewodniczący Rafał Kosecki. Kontynuując powiedział, że w tym programie może być 

20% dofinansowania wartości projektu jeżeli chodzi o wyposażenia, wykończenia oraz 20 % 

na zakup środków trwałych. Dodał, że w związku z powyższymi tematami liczy                            

na przychylność rady i jeżeli trzeba będzie szybko zrobić sesję, to ona się odbędzie, chyba,                 

że będziemy mieli informację do jutra i zmienimy tą dzisiejszą uchwałę budżetową 

autopoprawką na sesji. 
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Przewodniczący Krzysztof Czapiewski zapytał, czy projekt będzie zaliczany już jako 

wkład własny? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że w tym programie jest 

inaczej niż w LEMURZE, gdzie nawet zwracany był częściowo koszt dokumentacji. Dodał, 

że czas jest bardzo krótki, a mają chyba 55 mln na dofinansowanie takich projektów. 

Radny Andrzej Laskowski zapytał kiedy ewentualnie miałby ruszyć temat budowy 

obwodnicy? 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że nie wcześniej jak w latach 

2019-2020, gdyż najpierw muszą wykonać 2018 rok żeby dostać rezerwę. 

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że na budowę tej obwodnicy potrzeba będzie 

pewnie ok. 30 mln zł. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że pewnie ta kwota                         

nie wystarczy. 

Radny Stanisław Eggert zapytał, co się dzieje z planowaną koncepcją przebudowy               

ul. Grzybowej i ul. Myśliwskiej. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że koncepcja jest gotowa                

i po kolejnej sesji, gdy będzie już wiadomo wszystko w kwestiach budżetowych zostaną 

radzie przedstawione założenia projektowe. 

Radny Stanisław Eggert powiedział, że z tego projektu zostało przecież ok. 200 tyś. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że nie zostało 200 tyś., tylko 

ok. 160 tyś. z czego połowa jest nasza, a połowa jest wojewody i o tą połowę mniej 

dostaniemy. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                       

i Inwestycji, który powiedział, że trzeba poczekać, aż ta inwestycja się zakończy. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że trzeba  zrobić już pewne 

założenia, które później zostaną Radzie przekazane. Dodał, że planowane jest również 

zrobienie projektu na ul. Piaskową, aby złożyć we wrześniu wniosek do wojewody, gdyż jest 

to ostatnia taka możliwość ponieważ finansowanie dróg lokalnych jest do roku 2019. 

Powiedział również, że byłaby to ciągłość, gdyż teraz wchodzimy w ul. Piaskową i może uda 

nam się otrzymać dofinansowanie aby ją skończyć. Kontynuując powiedział, ze trzeba 

przygotować te koncepcje i projekty, po to żeby przedstawić je mieszkańcom, aby mogli się 

wypowiedzieć w tej kwestii. Powiedział również, że w tej chwili są już przygotowane 

koncepcje na całe Osiedle Młodych oraz część ulic na Osiedlu Leśnym i niektóre z tych 
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koncepcji trzeba już zrobić w projekty, a w niektórych miejscach trzeba będzie stworzyć 

koncepcje. 

Radny Stanisław Eggert zapytał, co ze sprawą siłowni i boiska, które miało być na 

Osiedlu Leśnym. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                       

i Inwestycji odpowiedział, że w tej chwili oczekuje na umowę z marszałkiem. Dodał,                        

że poprawki, o które zwrócił się urząd marszałkowski zostały odesłane jakieś trzy tygodnie 

temu i teraz trzeba czekać na informacje o możliwości podpisania umowy. 

Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz powiedział, że wie, iż niektóre gminy, które 

miały wcześniej poprawki już dostały informację o podpisaniu umowy. Dodał, że zaraz               

po otrzymaniu informacji o możliwości podpisania umowy i jej podpisaniu inwestycja będzie 

realizowana. Powiedział również, że w tym celu będą ogłaszane przetargi na realizację tej 

inwestycji na Osiedlu Leśnym, przy blokach i w parku. 

Radny Stanisław Eggert zapytał, czy jest jakiś przybliżony termin prac na                         

ul. Świerkowej i ul. Długiej? 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                       

i Inwestycji odpowiedział, że termin realizacji inwestycji jest do dnia 3 sierpnia. 

Radny Stanisław Eggert powiedział, że chodzi mu bardziej o czas rozpoczęcia tych 

robót. 

Marcin Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej                       

i Inwestycji odpowiedział, że firma, która będzie realizowała inwestycję chciałaby już teraz 

podpisać umowę ale puki co nie ma jeszcze umowy z wojewodą i idzie duży mróz, w związku 

z czym trzeba poczekać. Następnie powiedział, że w materiałach, które radni otrzymali było 

również pismo, które Przewodniczący Rady stosuje do Wód Polskich w sprawie 

zatwierdzenia regulaminu na dostarczanie wody i odbiór ścieków. Dodał, że zmieniły                  

się w tej kwestii przepisy i tak jak kiedyś Rada przyjmowała ten regulamin, tak teraz Rada 

opracowuje regulamin, a następnie wysyła go do Wód Polskich do zatwierdzenia i przyjmuje 

go na kolejnej sesji. Powiedział również, że w związku z tym poprosiłby o przegłosowanie 

tego regulaminu. 

Przewodnicząca Barbara Graban zarządziła głosowanie nad przedmiotowym 

regulaminem: 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie                    

nad przyjęciem regulaminu w sprawie dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Wynik 

głosowania był następujący: 
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- „za” przyjęciem regulaminu – 14, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Następnie Przewodnicząca Graban oddała głos radnemu Gawrzyał, który powiedział,                     

że w przychodni w poniedziałek i w piątek po południu nie ma lekarza, w związku z czym 

zapytał burmistrza do kiedy obecny najemca budynku ma umowę? 

 Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że umowa obowiązuje                 

nas do grudnia 2018 roku, w związku z czym zapewne na przestrzeni kilku następnych 

miesięcy rozpoczną się przygotowania do nowego konkursu. 

 Radny Adam Gawrzyał dodał, że w przychodni nie ma nawet dentysty, a cała góra  

jest wolna. 

 Przewodnicząca Barbara Graban powiedziała, że dentysta był ale tylko okresowo,                   

a teraz nie ma. 

 Radny Adam Gawrzyał zapytał, czy wiadomo już coś na temat zwalnianych przez 

lokatorów  dwóch mieszkań w budynku przedszkola? 

 Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że nie ma na ten temat 

wiedzy, gdyż oficjalnie nic do urzędu jeszcze nie wpłynęło. Poprosił też radnego Gawrzyała, 

aby jeżeli posiada taką wiedzę nie mówił o tym mieszkańcom, gdyż przychodzą oni do urzędu 

w sprawie, o której nie powinni mieć wiedzy. Dodał, że przyszli do niego Państwo                      

z ul. Starogardzkiej, że chcieliby mieszkanie w budynku przedszkola po tych osobach, gdzie 

on nie posiada takiej wiedzy. 

 Radny Adam Gawrzyał powiedział, że wie o tym, iż dwoje lokatorów z tego budynku 

zamierza się wyprowadzić. 

 Janusz Kosecki Burmistrz Miasta Skórcz odpowiedział, że jak na razie ci Państwo tam 

mieszkają i mają umowę do końca marca, a temat ich wyprowadzki był już poruszany kilka 

miesięcy temu na komisji mieszkaniowej i nic z tego nie wyszło. Dodał, że dopóki nie ma 

czarno na białym informacji, że Ci Państwo się wyprowadzają, to nie ma o czym dyskutować. 

W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 17.50. 

Protokół zawiera 23 ponumerowane strony maszynopisu i 1 załącznik.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 Barbara Graban 

Protokolant: Sylwia Rynkiewicz 

Skórcz, dnia 23.02.2018 r.  


